
 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

10 APRIL 2014 

NR 4/2014 
 

  
 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 

Sammanträde torsdag 10 april 2014 

klockan 18:30 ledamöter 
  

Ledamöter Ersättare 

Anders Hellström (M) ordf 

Rosa Lundmark (V) vice ordf. 

Gustav Johansson (M) 

Eva Solberg (M) 

Björn Wredberg (M) 

Erika Wing (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Lena Kling (FP) 

Kristina Öberg (S)  

Jimmy Lindgren (S) 

Parvin Araghi (S) 

Sarah Johansson (MP) 

 
Tjänstgörande ersättare  

Love Edenborg (MP) 

 
 

Henrik Virro (M) 

Anna Ersson (M) 

Ellinor Fornebrant (M) 

Joakim Gräns (M) 

Peter Backlund (FP) 

Erica Tjerneld (C) 

Ulf Walther (S) 

Anders Eriksson (S) 

Hanna Jokio (S) 

Daniel Pollak (MP 

fr.o.m § 26 

Lars Sterneby (V) 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Elisabeth Richter 

Hagert, Kristina Goldring, Margreth Hollbrant, Gunilla Ekstrand, 

Ulrika Klemets avdelningschefer   

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal, Bo Samuelsson TCO 

 
Justering 

2014-04-15 

 

Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ledamot        Vice ordförande 

Gustav Johansson (M)  Rosa Lundmark (V) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordföranden Rosa Lundmark och ledamoten Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdagen den 15 april 2014.  
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§ 2  
Godkännande av dagordning 

  

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av ett ärende  

se § 15.  
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§ 3   
Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 20 mars 

anmäldes justerat den 26 mars 2014. 

 

Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4  

Förslag till förbättringar i stadsmiljön i Rågsveds centrum – 
svar på medborgarförslag 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 
 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag som berör 

utveckling av Rågsveds centrum och uppsnyggning av vissa delar där.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 mars 2014 

Dnr 093-2014-1.2.4. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S) ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP) 
”Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet håller med 

förslagsgivaren om att Rågsveds centrum behöver livas upp och att 

stadsmiljön behöver förbättras. En medborgare ska ha rätten att känna 

sig trygg där man bor och om stadsmiljön bidrar till en ökad otrygghet 

är detta ett självklart problem. 

Ett förslag som medborgaren lägger fram angående utsmyckning i 

Rågsved ser vi som mycket positivt och genomförbart. Detta kräver 

självklart en samverkan mellan förvaltningen, trafikkontoret och 

centrumägarna, vilket inte bör vara alltför komplicerat. 

 

För att få inspiration till dessa utsmyckningar kan förvaltningen m.fl. 

samarbeta med organisationen "Förorten i Centrum" vars syfte är att 

arbeta med kollektiv muralkonst för att skapa plattformer för dialog 

och samverkan mellan människor med olika bakgrund. Genom sina 

berättelser och bilder deltar de boende i utsmyckningen av det 

offentliga rummet och påverkar samtidigt bilden av sin närmiljö” 
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§ 5  

Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017 

Beslut 

1. Förvaltningens underlag till budget 2015 med inriktning 2016 

och 2017 godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 

 

Ärendet 

Förvaltningens överlämnar underlag till budget för 2015, med 

inriktning för 2016 och 2017.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 mars 2014. 

Dnr 153-2014-1.2.1.    

 
Beslutsgång 

Ordförandes ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut samt anmälde ett särskilt uttalande.  

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Ledamoten Kristina Öberg m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

Ledamoten Sarah Johansson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP)   
  

”Enligt befolkningsprognosen kommer åldersutvecklingen att förändras i 

stadsdelen. Antalet äldre över 80 år kommer att minska samtidigt som 

personer i åldrarna 65-79 kommer att öka. Stadsdelen behöver därför 

tillhandahålla en mångfald av olika boendeformer till våra äldre. I budgeten 
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för 2014 fortsätter Alliansens sin satsning inom äldreomsorgen med fokus 

mot att ålder och ensamhet ska spela större roll vid biståndsbedömningen. 

Därför är det viktigt att stadsdelsnämnden innan beslut om 

omstruktureringar för platser i äldreomsorgen får en genomgripande 

bedömning och analys för både stadsdelens och hela stadens kommande 

behov. Stadens budget för 2014 innehåller också ett uppdrag till 

äldrenämnden att utreda ett valfrihetssystem bland annat avseende 

serviceboende, som kan göra det möjligt för äldre att ansöka om t ex 

servicehus och andra boendeformer utanför den egna stadsdelen. Detta gör 

att hela stadens behov som måste beaktas vid boendeplaneringen. 

Stadsdelen kommer att växa med personer i alla åldrar. Detta kommer att 

leda till ökat fokus mot kvalitet inom individ och familjeomsorgen. Det är 

därför viktigt att analysera det kommande behovet i syfte att fortsätta arbetet 

med att förebygga men även att tidigt utreda och snabbt sätta in åtgärder. 

Alliansen kommer att fortsätta prioritera insatser som stärker barn och unga 

samt familjer där barn och unga kan utsättas för risker.” 

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

1. Förvaltningens förslag bifalles delvis 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

Staden behöver nya inriktningsmål som siktar på jämlikhet. Vi 

behöver en ny politik för förorternas utveckling och för att 

återupprätta lokaldemokratin. Medborgarna ska kunna vara med och 

sätta agendan för den lokala utvecklingen. Staden behöver en social 

bostadspolitik där allmännyttan får bygga hyresrätter som vanligt folk 

har råd att hyra, en skolpolitik som ger alla en chans, en 

arbetsmarknadspolitik som leder till jobb, en kulturpolitik som 

prioriterar förorterna, en personalpolitik som uppvärderar lågbetalda 

kvinnodominerade yrken både i lön och arbetsmiljö och en riktigt vass 

klimat- och miljöpolitik. 

Stadsdelsnämndernas roll är viktig i ytterstaden. Idag tas inte den 

möjliga kraften tillvara utan kommunfullmäktige plockar bort det ena 

ansvarsområdet efter det andra och gör nämnderna större och större. 

Medborgarna får längre till de förtroendevalda. Arbetsuppgifter läggs 

i regioner, kontaktcenter eller privatiseras. Idag finns 

stadsdelsnämnder på papperet, men i verkligheten är de nedlagda 

utifrån visionen för stadsdelsnämndsreformen. Vi menar att uppgifter 

som sköts bäst lokalt ska läggas tillbaka och att välfärden ska drivas 
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utan vinstsyfte. Dessutom är Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd 

för stor och behöver delas. 

Förslag som vi fört fram ingår nu till vår glädje i budgetunderlaget, 

exempelvis satsning på åldersgruppen 18-24 år. Mer pengar behövs 

för att inlemma projekten inom söderortsvisionen i ordinarie arbete. 

Det behövs också mer i budget för Relationsvåldscentrum Sydost när 

statsbidragen tar slut. Vi stödjer tanken att landstinget ska vara en part 

i arbetet. Även förskolan behöver flera miljoner till för att klara målet 

41 % förskollärare. Den sociala barnavården behöver mer personal 

och det kostar budgetpengar. Vi kan räkna upp verksamhet efter 

verksamhet som behöver budgetökning för att klara lag- och 

kvalitetskrav. Då duger det inte att ha som mål att sänka skatten, utan 

då måste den skatt som behövs tas in. 

 

Vi håller heller inte med om att servicehusen ska läggas ner. Många 

söker servicelägenhet men får avslag. Tomma platser kan fyllas om 

det blir lättare att få lägenhet. Först när behovet är täckt kan vi göra 

förändringar. Att lägga ned Årsta och Högdalens vård- och 

omsorgsboende samtidigt som privata boenden etableras fritt enligt 

LOV är fel. Våra uttjänta boenden bör istället ersättas med små 

hemlika enheter, för behov i berörda stadsdelar.  

 

Fler behöver bo i gruppbostad än det finns bostäder. Vi måste därför 

pröva i varje detaljplan om det går att bygga grupp- och 

servicebostäder. Att fastighetsägare inte har överseende med lägen 

som uppstår när det finns gruppboenden är upprörande. Bolag som får 

markanvisningar måste planera och aktivt arbeta för att det ska 

fungera med gruppbostäder. Att gruppbostäder bara byggs i fristående 

hus vore att frångå normaliseringsprincipen.  

 

Budgetunderlaget visar mycket tydligt att parkinvesteringarna måste 

ökas, Det är orimligt att stora slitna parklekar som Bandängen ska 

vänta till efter 2017 med välbehövlig upprustning.” 

 

 
Reservation 

Ledamöterna Kristina Öberg, Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” 1.Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2.Att därutöver anföra följande 
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Vi socialdemokrater prioriterar ungdomar i sysselsättning och vill 

erbjuda alla långtidsarbetslösa ungdomar som behöver 

försörjningsstöd en ungdomsanställning, lärlingsanställning eller 

möjlighet att förmånligt gå tillbaka till studier. I linje med det bör alla 

ungdomar erbjudas feriearbete. 

 

Den reella valmöjligheten i delar av äldreomsorgen har minskat. En 

allt hårdare biståndsbedömning, grundad i ekonomiska krav, gör att 

färre får ett boende som hen kan känna sig trygg i. Vi vill ändra den 

utvecklingen och föreslår åtgärder både när det gäller 

biståndsbedömning och när det gäller att öka utbudet av äldreboenden 

som finns tillgängliga för äldre. I linje med det ställer vi oss ytterst 

tveksamma att omvandla servicehus till seniorboende eftersom vi tror, 

att det kan innebära minskad trygghet för de äldre som berörs. 

 

För övrigt upprepar vi några av de konkreta förslag som vi tidigare har 

lagt till nämnden: 

- Att ställa höga kvalitetskrav på egen och upphandlad 

verksamhet. 

- Att utveckla de lokala centrumanläggningarna. 

- Att utveckla det brottsförebyggande arbetet. 

- Att förbättra förutsättningarna för vården av barn och unga. 

- Att ytterligare förbättra skötseln av parker och grönområden.” 

 

Reservation 

Ledamoten Sarah Johansson, tjänstgörande Love Edenborg båda (MP) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. Att förslaget omarbetas med utgångspunkt i Miljöpartiet de Grönas 

budgetförslag från kommunfullmäktige 

3. Att investeringsönskemålen för parker i bilaga 3, 4, 5, och 6 i 

möjligaste mån tidigareläggs 

4. Att därutöver anföra följande: 

Vi håller med förvaltningen om att förebyggande insatser för barn och 

unga i vår stadsdel är mycket viktiga. Stockholm är en stad med 

ökande segregering vad gäller ekonomiska förutsättningar. Här har 

både kommunen, föreningslivet och kulturlivet viktiga uppgifter för 

att se till att alla barn och ungdomars uppväxt blir så rikhaltig som 

möjligt på utvecklande och stimulerande upplevelser. För ungdomar i 

vår stadsdel, som bor långt från city med dess utbud av i många fall 

gratis ungdomsaktiviteter är det nödvändigt att staden återigen 
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erbjuder familjer med försörjningsstöd fritt SL-kort eftersom många 

föräldrar annars inte har råd att ge dem det och det är olyckligt att just 

de mest utsatta ungdomarna inte kan ta del av gratisutbudet som finns. 

Vi glädjer oss åt de goda exempel som stadsdelen arbetar med, till 

exempel RCC, vi vill att detta behålls och fler verksamheter utvecklas, 

det behövs till exempel fler mötesplatser för ungdomar. 

Det är också viktigt med goda rekreations- och rörelsemöjligheter för 

våra invånare i alla åldrar, att parker, natur och idrottsplatser finns 

som fyller skilda behov för alla typer av medborgare. Detta skapar 

både en bättre folkhälsa och lyckligare medborgare. Våra parker och 

lekplatser måste underhållas och förbättras i och med att bostäder 

undan för undan byggs för att ge alla bostad. I och med att 

folkmängden ökar, så ökar också behovet av rekreation. För att 

uppfylla detta och även som en bonuseffekt sätta Söderort på kartan, 

så vill vi att Rågsveds Friområde/Kräppladalen snarast inrättas som 

naturreservat med ett Naturum och cafe. Nödvändiga medel för alla 

dessa natur- och parkinvesteringar behöver tillföras budgeten. 

Vad gäller de nya förskolor som behövs i och med folkökningen så är 

det nödvändigt att höja den centrala budgettilldelningen för dessa så 

att pengarna inte bara räcker till lokalerna utan även till en god och 

tillräckligt påkostad grön och kuperad gård/utemiljö som inbjuder till 

varierad lek och rörelse för barnen.” 

 

 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP). 
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§ 6   

Månadsrapport för mars 2014   

Beslut 

Nämnden godkänner föreliggande rapport. 

 

 
Ärendet 

För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ingen 

avvikelse mot budget efter resultatöverföringar. Före 

resultatöverföringar prognostiseras ett underskott om 2,8 miljoner 

kronor. Underskott återfinns inom äldreomsorgen om 2,2, miljoner 

kronor samt inom funktionsnedsättning om 6,2 miljoner kronor. 

Underskotten uppvägs av överskott om 5,3 miljoner kronor inom 

förskoleverksamheten, 2,7 miljoner kronor inom fritid och kultur och 

0,4 miljoner kronor för sdministrationen.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2014. 

 Dnr 111-2014-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S) 

”Förvaltningen bedömer att budgeten är i balans efter 

resultatöverföringar. Över halva vårdbudgeten för barn och unga och 

40 % av vårdbudgeten för vuxna med missbruk är intecknad fast bara 

tre månader har gått av året. Med tanke på att antalet anmälningar och 

ansökningar ökar kontinuerligt är det mycket oroväckande. Vi vill 

betona att placeringar aldrig får avslutas av budgetskäl. Det som är 

bäst för barnet eller den unga ska alltid råda. För att färre barn och 

unga ska behöva sociala insatser krävs ett uthålligt förebyggande 

arbete. Våra partier vill införa sociala investeringsfonder, som 

underlättar långsiktiga insatser. 

Underskottet 6,2 mnkr inom stöd och service för personer med 

funktionsnedsättning är lika stort som i februari. Jämfört med mars 

förra året också något högre. Det är ett strukturellt problem. 
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Stadshusets budget täcker inte behoven. Om orsaken till att vissa 

privata utförare inte godtar stadens ersättning är att företagen värnar 

sina vinstmarginaler bör staden ha egna boenden. Våra verksamheter 

ska inte tvingas till nedskärningar på grund av andras överpriser.  

Att äldreomsorgen måste ta 3,2 mnkr av resultatfonderna och ändå 

ligger under med 2,2 mnkr beror bland annat på att fler än budgeterat 

behöver bo i vård- och omsorgsboende och servicehus. En orosfaktor 

är att tidsregistreringen i det nya ersättningssystemet inte fungerar 

fullt ut. Läget inom äldreomsorgen får dock inte leda till hårdare 

bedömningar av behoven hos de äldre, för att parera ett eventuellt 

kvarstående underskott.  

Att fler personer har ekonomiskt bistånd av socialmedicinska skäl 

eller rehabiliteringsskäl är oroande. Sammantaget kan det bli ett 

underskott om ca 6 mnkr om inte utvecklingen vänder. Det är viktigt 

att behoven inte bedöms hårdare på grund av befarat underskott.  

När personalen arbetar under långvarig budgetpress blir arbetsmiljön 

tuff och personalomsättningen ökar. Dessutom får förskolan och 

fritiden betala för underfinansieringen genom att hålla en buffert om 8 

mnkr. Pengar som kunde ha använts till att betala löner som attraherar 

fler förskollärare och utbilda fler barnskötare.” 
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§ 7   

Återrapportering av 2012 års stadsbidrag för att 
implementera nationella riktlinjer för vård och omsorg vid 
demenssjukdom 

Beslut 

Förvaltningens redovisning av 2012 års statsbidrag godkänns och 

protokollsutdrag anmäls till Socialstyrelsen. 
 

 

Ärendet 

Socialstyrelsen beviljade stadsdelen 1 350 000 kronor i statsbidrag för 

år 2012 för att i nära samarbete med respektive landsting medverka i 

arbetet att utveckla modeller för implementeringen av de nationella 

riktlinjerna för vård och omsorg av personer med demenssjukdom.  

Inom stadsdelsområdet har satsningar inom området demensvård 

pågått under flera år, bland annat har det sociala innehållet inom vård- 

och omsorgsboenden utvecklats att tillsammans med primärvården se 

över behov av stöd för anhöriga till person med demenssjukdom, 

gällande palliativ vård i det ordinära boendet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 mars 2014.  
Dnr 2.1.-169/2014   

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Fyllnadsval till stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 2011-2014  

 
Beslut 

David Källman utses till ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor. 
 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor är ett rådgivande 

organ till stadsdelsnämnden i frågor rörande funktionsnedsättning. 

Rådet ska ta initiativ till förbättringar för personer med 

funktionsnedsättning i alla åldrar. Rådet ska bestå av högst sju 

ledamöter och mandatperioden för rådets ledamöter är fyra år.  

HSO Stockholms stad har lämnat en fyllnadsnominering. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 mars 2014 

Dnr 147-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Stärk beroendemottagning vid Gullmarsplan – svar på 
skrivelse från (V), (S)   

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen 
 

 

Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från Rosa Lundmark (V) och  

Parvin Araghi (S) uppdragit åt förvaltningens att besvara skrivelse 

med bl.a. förslag att avtalet med landstinget angående den sam-

lokaliserade beroendemottagningen vid Gullmarsplan ska förlängas.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 mars 2014. 

Dnr 082-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl. (S), ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP). 

”Det är utmärkt att förvaltningen och de övriga parterna för samtal 

som syftar till en fortsatt integrerad verksamhet. Vi utgår från att det 

leder fram till ett långsiktigt avtal som innebär att betydligt fler 

människor med samsjuklighet kan få hjälp av mottagningen samtidigt 

som de med lättare problem kan fortsätta att tas emot. Både 

kommunen och landstinget bör vara intresserade av att så tidigt som 

möjligt nå människor med ett dolt missbruk eller beroende. 
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§ 10  

Utöka antalet drop-in pass efter skoltid på 
ungdomsmottagningen – svar på skrivelse från (V), (S) 

 
Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen 
 

 

 

Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från Rosa Lundmark (V) och Magnus 

Dannqvist (S) uppdragit åt förvaltningen att besvara skrivelse om 

möjligheterna att utöka antalet drop-in pass på eftermiddagarna efter 

skoltid samt även minska väntetiderna för bokade besök på 

ungdomsmottagningen på Gullmarsplan. Förvaltningen anger bland 

annat i svaret att ungdomsmottagningen tar emot c:a 11 000 besök 

varje år och att det är vad ungdomsmottagningen på Gullmarsplan 

klarar av med nuvarande bemanning och lokaler. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande.  

daterat den 7 mars 2014 

Dnr 083-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  

       
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.lf.(S) 

”Det är mycket tydligt att ungdomsmottagningen i Gullmarsplan är 

mycket ansträngd efter nedläggningarna av mottagningarna i Rågsved 

och Dalen samt Kärrtorp. Mottagningen är populär och många 

ungdomar från andra kommuner kommer också på besök.  

Befolkningen i åldrarna som är aktuella för mottagningens omsorg år 

kommer öka och flera kommer därmed ha behov att besöka 

mottagningen, via drop-in eller bokade besök. Detta skulle göra det 

naturligt att utöka mottagningen och därmed ge fler tider för drop-in 

eller att utöka antalet mottagningar i stadsdelsområdet så att fler unga 
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kan ha nytta av denna viktiga förebyggande verksamhet. Vi 

konstaterat att Alliansen måste komma fram med långsiktiga lösningar 

på den typen av belastningsproblematik som hela tiden växer för 

Gullmarsplans ungdomsmottagning. 

 

Socialdemokraterna och vänsterpartiet har tidigare påtalat risken med 

att lägga ner andra ungdomsmottagningar då trycket på den 

kvarvarande blir för stort. 

 

En ungdomscentral i Vantör skulle avlasta Gullmarsplans 

ungdomsmottagning och utöka antalet drop-in och bokade 

besökstider, samtidigt som ungdomar i Vantör och andra delar av 

Söderort skulle få närmare till servicen. Enligt statistik som vi fått 

kom endast 15 av 143 ungdomar under 15 år som bor i Rågsved eller 

Högdalen till Gullmarsplans ungdomsmottagning. Behovet måste 

rimligtvis vara betydligt större än så, vilket talar för att närheten till en 

lokal mottagning är viktig för de yngre. Dessutom kan en 

ungdomscentral i Vantör attrahera unga exempelvis från Farsta som 

också har en överbelastad ungdomsmottagning.” 
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§ 11   

Bättre samverkan mellan ungdomar och arbetsliv – svar på 
skrivelse från (MP)   
 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen.  

 

 
Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från Åsa Öckerman mfl. (MP) 

uppdragit åt förvaltningen att besvara frågor om bättre samverkan 

mellan ungdomar och arbetsliv. De föreslår att nämnden inbjuder till 

ett lokalt nätverk med representanter från näringslivet, förvaltningen 

och skolan för att utveckla samverkansformer för ett hållbart sam-

arbete mellan skola, näringslivet och förvaltningens verksamheter.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade besvarat skrivelsen i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 mars 2014. 

Dnr 1.1.-085/2014 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12  

En samhällssatsning behövs i Rågsved – svar på skrivelse från  
(V), (S)    

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen. 
 

 

 

Ärendet 

I ärendet svarar förvaltningen på en skrivelse från Rosa Lundmark (V) 

och Parvin Araghi m.fl. (S) där de anser att det behövs en lokalt 

initierad och bred samhällssatsning i Rågsved.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 mars 2014. 

Dnr 080-2014-1.1. 

 
 

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
 Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1.Bifalla skrivelsen 

2.Dessutom framföra följande 

Tyvärr motsvarar inte förvaltningens svar den lokalt initierade och 

breda samhällssatsning och de förslag om socialt föräldrastöd i skolan 

och stärkta utbildnings och arbetsmarknadsmöjligheter som vi 

efterlyser i vår skrivelse. Rågsvedsborna har inte satt agendan i 

Söderortsvisionen som bekostar de projekt som bedrivs och 
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Rågsvedsandan har inte tagits tillvara. Det tydligaste exemplet är 

ointresset att värna Rågsveds unika friområde.   

 

En satsning som byggs upp  tillsammans med de boende, 

föreningslivet och de som är verksamma i området skulle säkert också 

ge svar på frågan som förvaltningen vill samla kunskaper om i det 

internationella forskningssamarbete som beskrivs i budgetunderlaget. 

 

De sociala insatser, fritidsaktiviteter och arbetsmarknadsinsatser i 

Rågsved som drivs med ytterstadspengar visar att det finns mycket 

stora behov som faller mellan stolarna i ordinarie verksamhet. Fler 

projekt är därför inte lösningen för Rågsved, efter alla de statliga och 

kommunala ytterstadssatsningar som de boende har fått leva med de 

senaste decennierna.  

 

Vad som behövs är permanent förstärkt ordinarie verksamhet i 

Rågsved, där projekten lemmas in i och finansieras med höjd 

ordinarie budget. Rågsved hade under rödgrönt styre fler ordinarie 

verksamheter än idag, till exempel ungdomsmottagning, 

missbruksenhet och arbetsmarknadsverksamhet. Att öppna förskolan i 

Rågsved varit utflyttad till Högdalen större delen av mandatperioden 

visar att ordinarie verksamhet inte prioriterats tillräckligt. Att 

Rågsvedsskolan måste lägga ned årskurs 5-9 är ett misslyckande. Att 

beslut ännu inte fattats om att bygga upp Snösätraskolans nedbrända 

paviljong är trist, men talande. 

 

Förutom projekt och nedlagda och utlokaliserade verksamheter har 

Rågsved heller inte sett någon bestående större samhällssatsning som 

resultat av Söderortsvisionen. Exempelvis har den utlovade flytten av 

förvaltningar ännu inte inneburit ett konkret beslut för Rågsveds del.” 
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§ 13 Anmälningsärenden 

 

A. Inkomna protokollsutdrag, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut 

C. Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2014-04-04 

D. Protokoll från Rådet för funktionshinderfrågor 2014-04-07 

E. Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde, 2014-04-01 

F. Balanslista över nämndens skrivelser och uppdrag 

 

 

Under denna punkt hälsade Anders Hellström Ulf Walther, ersättare 

(S) och Anders Eriksson, ersättare (S) välkomna till Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd. 

 

 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 14  

Nämndens frågor 

Beslut 

 

Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att bereda nedanstående 

skrivelser och återkomma till nämnden- 

  
1.Sommaröppna verksamheter för äldre 

Lena Kling (fp) Peter Backlund (fp) 

 

”Sommaren är för många en tid av ledighet, avkoppling och glädje. 

Men sommaren kan också för vissa vara förknippad med ensamhet 

och instängdhet. Många äldre upplever en ökad ensamhet under 

sommarmånaderna. Sommaren brukar vara en tid då många 

verksamheter stänger eller har begränsade öppettider. När man som 

mest skulle behöva samvaro med andra finns det som minst att få. Bra 

att vår stadsdel ändå kan erbjuda Kollo för äldre, som vi torde vara en 

av få stadsdelsnämnder som kan göra. Äldres ensamhet är ett dolt 

samhällsproblem som ofta ignoreras. Kan vi mota ensamheten gör vi 

inte bara vardagen trevligare för många av våra medborgare. vi bidrar 

också till ett friskare åldrande, och därmed till minskade kostnader för 

samhället. 

 

Vi i Folkpartiet vill därför uppdra åt stadsdelsförvaltningen: 

 

Att redovisa de öppna kommunala verksamheter för äldre som håller 

öppet under sommarmånaderna i stadsdelen. 

Att utreda hur stadsdelen kan öppna fler verksamheter för äldre under 

sommarmånaderna.” 

  

 

 
Bekämpa äldres otrygghet 

Lena Kling (fp) Peter Backlund (fp) 

Den som är rädd är inte fri. Att utsättas för brott i sin närmiljö är en 

grov kränkning av varje människas integritet. Statistiken visar 

visserligen att vardagsbrottsligheten i Sverige minskar. Men vi måste 

fortfarande ta människors otrygghet på allvar. Inte minst många äldre 

känner sig otrygga i sin vardag. Vi i Enskede-Årsta-Vantör bedriver 

trygghetsvandringar för att lokalisera otrygga 
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ställen. Men källorna till otrygghet varierar beroende på olika faser i 

livet. Det vore önskvärt att särskilda trygghetsvandringar utfördes 

med inriktning på äldres otrygghet. Vi tror att man med enkla medel 

kan öka tryggheten i vardagen. Om man ändå ska gå ut med hunden 

kanske man kan ge sällskap till en medmänniska? 

Stadsdelen bör medverka till att införa en ideell trygghetspool, där 

man enkelt kan få sällskap för att gå till eller från aktiviteter eller 

kollektivtrafik. 

 
Vi i Folkpartiet vill därför uppdra åt stadsdelsförvaltningen: 

 

Att utreda möjligheterna att genomföra trygghetsvandringar med 

särskilt fokus på äldres otrygghet. 

Att utreda möjligheterna att införa en ideell trygghetspool enligt de 

principer som återfinns i skrivelsen. 
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§ 15  
Förordnade av ytterligare en ledamot att fatta 
ordförandebeslut  

Beslut 

1. Nämnden förordnar sociala delegationens vice ordförande  

Parvin Araghi, rätten att fatta ordförandebeslut enligt lag med 

särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU), §§ 6, 11 § 1 st. 27 

och 43 2 p och lag om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 13 § 

vilket ankommer på nämndens ordförande om nämndens beslut 

inte kan avvaktas. 

 

2. Till ledamoten Parvin Araghi delegeras beslutanderätt avseende 

beslut enligt 9 § LVU, 14 § 2 st 1 och 2 p LVU samt 31 § LVU, 32 

§ LVU samt enligt 45 § 2 p LVM  

 

3. Paragrafen justeras omedelbart 
  

 

Ärendet 

Vid sidan om nämndens beslutanderätt i ärenden enligt LVU och 

LVM ger lagen en direkt angiven rätt för nämndens ordförande eller 

annan ledamot som nämnden förordnat, att fatta beslut i ärenden som 

är så brådskande att nämndens beslut inte kan avvaktas.  

Förvaltningen föreslår att även sociala delegationens vice ordförande 

Parvin Araghi förordnas rätten att fatta ordförandebeslut samt 

delegeras beslutanderätt enligt förslag till beslut.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 april 2014. 

Dnr 1.1.-217/2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om; 

 

- Arbetet med start av ÖCC i Östberga motsvarande verksamhet 

som RCC i Rågsved. Personal har anställts och en lokal finns vid 

Östberga Torg.  

- Måndag den 7 april genomförde socialtjänsten tillsammans med 

polis och kronofogden avhysning vid en bosättning i Årstaskogen 

nära Gullmarsplan.  

- Torsdag den 10 april invigs den öppna förskolan i Rågsved. 

- Den 27-28 mars samlades stadsdelens chefer för två strategidagar 

på Häringe slott kring bland annat frågor om bemötande och 

staden som attraktiv arbetsgivare. 

 

Nämnden ställde vissa frågor gällande avhysning av romerna som 

besvarades samt tackade för informationen.   
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§ 17   

Strategi för ökad cykling i Stockholms stad – svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen 
 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd med anledning av ett förslag från 

stadsledningskontoret till strategi för ökad cykling i Stockholms stad. 

Stadens vision för Stockholm som cykelstad är en stad där alla kan ta 

sig fram på ett säkert och tryggt sätt. Stadens långsiktiga inriktning är 

att förbättra förutsättningarna för cykeltrafiken genom att skapa en 

välfungerande infrastruktur där cykeln ses som en lika naturlig del av 

transportsystemet som bil- och kollektivtrafiken.  

´ 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 mars 2014. 

Dnr 99-2014-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 
 Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl. (S), ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP). 

”Att antalet cyklister ska vara 12 procent 2018 under högtrafik är en 

svag men dock acceptabel höjning från dagens 10 procent. Men 

därefter kapsejsar ambitionerna. Alliansen nöjer sig fram till 2030 

med en ökning på totalt 3 procent. Det ger en ynklig höjning på 0,25 

procent per år. Alltså endast en cyklist till per 400. Köpenhamn ligger 

i dag på 36 procent cyklande. 

 

Cyklar är tyvärr stöldbegärliga. För att det ska bli fler cyklande 

stockholmare krävs bra och säkra cykelgarage eller andra stöldsäkra 

cykelparkeringar. Våra egna bostadsbolag kan här ta täten i byggandet 

av tryggt förvar åt våra cyklar. Naturligtvis bör också privata värdar 

satsa på detta.   



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

10 APRIL 2014 

NR 4/2014 

BLAD 27 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 

Alla ska kunna cykla och promenera på ett säkert sätt. Barn och 

biltrafik måste därför separeras. Samma gäller för gång- och 

cykelbanor. 

 

Att ansvaret för pendlingsnätet läggs centralt i staden tycker vi är bra. 

Vi kan även se fördelar med att ansvaret för cykelplanens huvudstråk 

läggs centralt. Men det behöver motiveras mera, eftersom vi inte i 

onödan vill ta ifrån stadsdelsnämnderna ansvar. Oavsett detta behöver 

ansvarig nämnd tillräcklig budget för att klara av bra underhåll och 

skötsel. Väl underhållna cykelbanor är en av de viktiga 

förutsättningarna för att minska det stora antalet cykelolyckor.” 
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§ 18  

Trafikförändringar i SL-trafiken 2014 – 2015, svar på remiss 
från trafikförvaltningen Stockholms läns landsting  – svar till 
trafikkontoret  

 
Beslut 

 

1 Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

trafikkontoret. 

2 Nämnden anför därutöver 

 

Stadsdelen Enskede Årsta Vantör är en av de stadsdelar inom 

Stockholms stad där det kommer att byggas flest nya bostäder de 

närmaste åren. Såväl Årstafältet som Årstastråket  kommer att 

bidra till allianspartiernas politik och strävan efter att tillförsäkra 

stockholmarna bostäder. Därtill har vi det senaste året varit med 

och invigt en av landets modernaste idrottsarenor med Tele2 

Arena i Globens evenemangsområde. 

Idag pendlar många från länets södra delar för att arbeta i de norra 

delarna. En bättre utbyggd kollektivtrafik skapar en attraktion för 

att få fler företagsetableringar i Söderort och därmed på sikt fler 

arbetstillfällen. Vidare är inflyttningen stor i Söderort, och 

kommer att bli än större med de planerade större bostadsprojekten 

i vår stadsdel. Detta ställer höga och nya krav på en väl 

fungerande kollektivtrafik för att människor i första hand ska välja 

att färdas kollektivt istället för att använda bil.  

Det är av största vikt att tillförsäkra en långsiktig och god 

beredskap för de befolkningsförändringar och de förändrade 

resmönster som uppstår i ett växande Enskede Årsta Vantör. Vi 

ser idag en allt högre belastning på vissa knutpunkter, som t ex 

Gullmarsplan och därför också ett behov av utökad trafik och 

turtäthet från olika delar av vår stadsdel. Vi välkomnar den 

överenskommelse mellan staden och landstinget där bl a en 

omdragning av blå och grön linje berör vårt område. Och där även 

en ny station vid Slakthusområdet diskuteras. Vi är emellertid 

övertygade om vikten av att man ser till området Gullmarsplan-

Slakthusområdet som en helhet i den kommande 

trafikplaneringen. Vi vill särskilt betona vikten av att man än en 

gång studerar ny gångbro över Nynäsvägen i syfte att även leda 

kollektivtrafikanter mot Blåsuts T-banestation i synnerhet i 

samband med evenemang vid Globen och Tele2 Arena. 
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Ärendet 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har beretts tillfälle att 

inkomma med synpunkter med anledning av ett förslag från 

Stockholms läns landstings trafikförvaltning, till förändringar i SL-

trafiken 2014/2015. Förslaget är en bruttolista på möjliga förändringar 

och rör linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid. Förslaget har 

tagits fram i nära samarbete med trafikentreprenörerna. Hänsyn har 

även tagits till de förslag som inkommit från resenärerna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den10 mars 2014. 

Dnr 137-2014-1.5.3. 
 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förslag från (M) (FP).  

 
 

Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) ledamoten Kristina Öberg m.fl. 

(S) yrkade med biträde av ledamoten Sarah Johansson m.fl. (MP) 

bifall till förvaltningens förslag. 

  
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S) reserverade sig till förmån för 

förvaltningens förslag” 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl. (S), ledamoten Sarah Johansson 

” Gällande det ökade kravet på en väl fungerande kollektivtrafik i 

anslutning till den nya arenan vill vi peka på vikten av, att den 

planerade gångbron över Nynäsvägen – till tunnelbanans hållplats 

Blåsut – snarast byggs. Detta är av yttersta vikt, i samband med stora 

arrangemang vid de två arenorna i Globenområdet, då det vid sådana 
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tillfällen avsevärt skulle avlasta tunnelbanans hållplats Globen samt 

hållplatser vid Globen för tvärbana respektive buss. 

 

Förvaltningen utgår i sina synpunkter från, att det under planerad 

avstängning av tvärbanan sommaren 2015, sätts in ersättningsbussar 

med samma kapacitet som tvärbanans, när stora evenemang 

genomförs vid de två stora arenorna. En liknande avstängning av 

tvärbanan planeras också för sommaren 2014 varför 

ersättningsbussarnas kapacitet även då måste vara av sådan 

omfattning, så att den räcker till vid stora evenemang. 

 

I sammanhanget vill vi också påminna om ett flertal av våra tidigare 

förslag: 

- Tätare bussturer för linje 168 respektive 134, till och från 

Östbergahöjden. Turerna bör också planeras på så sätt, att man 

undviker det som ofta är fallet idag – att de båda linjernas turer 

avgår nästan samtidigt från området. Om tabellen läggs om kan 

det bli tiominuterstrafik. Det behövs också senare kvällsturer än 

idag. 

- Förläng tunnelbanans gröna linje från Hagsätra till Älvsjö. 

- Bygg en förlängning av tvärbanan från Årstafältet till Älvsjö via 

Östbergahöjden. 

- Två nya direktbusslinjer föreslås av Stockholm stad i planarbetet 

för Årstafältet – den ena med destination Liljeholmen, den andra 

med destination Skanstull. Dessa busslinjer bör utgå från Östberga 

– en linje från Östbergahöjden till Liljeholmen, en linje från 

Gamla Östberga till Skanstull. Båda linjerna via Årstafältet.  

 

Nya förslag som bör kunna utredas är 

- Möjligheten att anlägga en pendeltågsstation mellan Rågsved och 

Högdalen, vid korsningen mellan pendelspåren och 

tunnelbanespåren. 

- Möjligheten att öppna ytterligare en pendelstationsuppgång i södra 

Årstaberg, vilket kan underlätta exempelvis för de som arbetar i 

partihallarna.” 
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§ 19   

Förslag till Kajstrategi för Stockholms hamnar- svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen.  
 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Enskede-Årsta- 

Vantörs stadsdelsnämnd med anledning av ett förslag till kajstrategi 

för Stockholms Hamnar.  

Stockholms Hamnar har fått i uppdrag att samordna arbetet mellan 

olika förvaltare av stadens kajer och ta fram en strategi för hur stadens 

kajutrymmen ska användas och vilka principer som  

bör gälla. I uppdraget ingår även att skapa förutsättningar för 

kollektivtrafik på vatten och att göra kajerna så tillgängliga som 

möjligt för stockholmarna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 mars 2014. 

Dnr 154-2014-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) 

”Den varma, soliga sommarkvällen är det fullsatt på kajkanten längs 

Munkbron vid Kornhamnstorg. Vi vill att i framtiden det blir plats för 

folkliv längs fler kajer i attraktiva lägen så att fler får umgås vid en 

kajkant. Och kanske då också med ett metspö i hand.” 
 

 

 

 

 

 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

10 APRIL 2014 

NR 4/2014 

BLAD 32 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 20  

Förslag till detaljplan för Lantarbetaren 13 i stadsdelen 
Enskede-Gård  - svar till stadsbyggnadskontoret   

Beslut 

1 Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

2 Nämnden anför därutöver:  

 

”Idag har den styrande majoriteten i staden ett av de mest ambitiösa 

bostadsprogrammen för nybyggnation någonsin. En av de mer 

angelägna sakerna gäller att tillförsäkra inte bara ungdomars behov 

utan även studerande ungdomars behov av boende. 

Vi tror emellertid att detta förslag bör ta en större utgångspunkt i vad 

som framfördes vid den beslutade planen för fastigheten tvärs över 

gatan (Enskede Gård 1:1, Drivhuset 1). Där tydliggjordes just 

argumenten i samrådet varför man inte bör bygga slutna kvarter med  

”…inte lämpligt av flera skäl. Gården skulle bli relativt mörk och 

trång, problem med att få parkeringsplatser skulle uppstå, och 

kvarteret skulle bli ett relativt udda inslag i stadsbilden.”  

Vi tror att man i detta ärende gällande Lantarbetaren 13 bör utgå från 

ett liknande resonemang. Inte minst som det kommer att skilja ca 50 

meter mellan dessa båda nybyggnationer. 

Vår övertygelse är att vi behöver fler studentbostäder. Men att man på 

fastigheten Lantarbetaren 13 bör begränsa nya byggnader till att bättre 

smälta in i befintlig bebyggelse. Nybyggnationen bör därför ha samma 

antal våningsplan som de gamla husen samt placeras på ett sådant sätt 

att inga slutna kvarter uppstår. Och att man därmed bättre följer vad 

som nyligen beslutats i grannfastigheten tvärs över gatan. 

 
 

3 Paragrafen justeras omedelbart 
 

 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från stadsdelsnämnden  

med anledning av ett förslag till detaljplan för Lantarbetaren 3. 

Fastigheten, som ligger cirka 200 meter nordöst om Sockenplans 

tunnelbanestation och cirka 500 meter söder om Enskede Gårds 

tunnelbanestation, ägs av AB Familjebostäder. Planförslaget innebär 
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att cirka 40 studentlägenheter kommer att uppföras. Den nya 

bebyggelsen, som består av två huskroppar, kommer att byggas ihop 

med befintliga lamellhus. Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande 

från stadsdelsnämnden med anledning av ett förslag till detaljplan för 

Lantarbetaren 3.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 mars 2014. 

Dnr 1.5.3.-133/2014 

 

 
Beslutsgång 

Nämndens ordförande ställde framställda förslag mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förslag från (M), (FP). 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (fp) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) yrkade med biträde av 

ledamoten Kristina Öberg m.fl.(S) bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Sarah Johansson (MP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden avvisar förslaget. 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att föra förslaget om att 

istället bygga på mark utanför Enskede IP till stadsbyggnadsnämnden.  

 

Vid Enskedevägen utanför Enskede IP och nedanför Hammarby 

sportstuga finns en yta på nästan 1000 kvadratmeter som med stor 

sannolikhet lämpar sig bra för studentbostäder. Ytan rymmer 

säkerligen många fler lägenheter än de 40 som det lagda förslaget har. 

Eventuellt kan byggnationen behöva visst bullerskydd mot vägen.  

 

Med stora modifikationer kan det gå att bygga inom Lantarbetaren 13. 

Den föreslagna tillbyggnaden avviker extremt och konstlat med sitt 

”modernare uttryck”.  Om den tillbyggda delen blir lägre och får 

sadeltak belagt med lertegel samt putsad fasad målad i ton som finns 
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inom fastigheten, kan den bli acceptabel. Dock förutsätter detta att 

hörndelen slopas och att de olika tillbyggda delarna dels flyttas ut 

några meter mot Björneborgsvägen samt delen mot Enskedevägen ett 

flertal meter. Dessa förflyttningar kräver åtgärder mot bullret från väg 

och T-bana. Den fria sikten blir dock kvar samtidigt som ett stort antal 

lindar klarar sig. Ett behov av att flytta ut Enskedevägen österut mot 

mitten kan bli aktuellt. Vid denna lösning behöver vändplanen få en 

ny infart. Parmfeltsvägen behåller sin nuvarande sträckning. Strax 

innan anslutningen till Enskedevägen har den förvisso en knixig böj, 

men som dock dämpar dock hastigheten på trafiken. 

 

Att inte odlingslotterna nämns i underlaget förvånar oss. Gällande 

detaljplan tillåter bostads- hus på 3 våningar. Därtill anger planen att 

marken inte får bebyggas. Att över-taget få bygga och då med en 

hushöjd på 6 våningar låter motsägelsefullt. 

 

Lantarbetarens vänner har presenterat en inlaga på 54 sidor. I den 

lyfter vännerna fram ett flertal synpunkter. På dessa har vi begärt att 

förvaltningen återkommer med svar till nämnden.” 

 
Reservation 

Ledamoten Sarah Johansson, tjänstgörande ersättaren Love Edenborg  

båda (MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget; 

 

”1. Att stadsdelsnämnden avger följande som svar på remissen: 

2. Att byggnaderna ska sänkas till 4-5 våningar. 

3. Att detaljplanen ska ta hänsyn till de befintliga kolonilotterna och 

säkerställer att dessa kan finnas kvar. 

4. Att trafikkontoret utreder den påverkan en omläggning av 

Palmfeltsvägen medför på Lantarbetaren 13 avseende buller. 

5. Att därutöver anföra följande: 

Som förvaltningen mycket riktigt påpekar är behovet av 

studentbostäder mycket stort i Stockholm varför alla möjligheter att 

bygga fler studentbostäder måste beaktas. Det aktuella 

byggnadsförslaget är känsligt eftersom det placeras i direkt anslutning 

till befintliga bostäder och dessutom kräver fällning av ett ganska stort 

antal fina lindar. Även utifrån ett byggnadstekniskt och 

bullerperspektiv är tomten svårbebyggd. Detta är dock en fråga som 

bör gå att lösa med modern byggteknik varför vi lämnar den frågan till 

stadsbyggnadskontoret och  
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Vi sympatiserar med de grannar som är oroliga och protesterar mot 

förslaget. Samtidigt ligger tomten mycket centralt och 

kollektivtrafiknära och om vi ska kunna bygga så många bostäder som 

behövs i Stockholm utan att exploatera naturmark längre och längre ut 

från staden kommer man troligtvis i många fall att bli tvungen att 

bygga mycket nära befintliga bostäder.  

 

En del grön- och rekreationsytor kommer också att få stryka på foten 

om vi ska kunna spara de större sammanhängande grönområden som 

är så viktiga för både rekreation och biologisk mångfald. Det är dock 

viktigt att de grönytor som har störst värde sparas och att de som tas 

bort i viss mån kan ersättas med t.ex. takterrasser eller takträdgårdar 

som i det aktuella fallet. 

 

Sammanfattningsvis anser vi i miljöpartiet att behovet av fler 

studentbostäder i det här fallet väger tungt. Dock anser vi att en 

sänkning av våningsantalet till 4 våningar närmast de befintliga husen 

med en upptrappning till 5 våningar skulle innebära en bättre 

anpassning till stadsbilden och en mindre olägenhet för grannarna. Det 

är också viktigt att förslaget tar hänsyn till de befintliga kolonilotterna 

och genom solstudier säkerställer att dessa kan vara kvar. Dessutom 

bör givetvis så många av träden som möjligt bevaras och om möjligt 

skyddas  

 

Vad gäller omläggningen av Palmfeltsvägen anser vi att trafikkontoret 

måste utreda den eventuella ökning av bullernivåerna en flytt kan ha 

på kvarteret Lantarbetaren 13. En flytt av korsningen Palmfeltsvägen-

Enskedevägen närmare den öppna delen av gården skulle kunna  

innebära en ökning av bullret på en redan bullerutsatt gård vilket vore 

högst olämpligt. Det är också viktigt att Stadsbyggnadskontoret har ett 

helhetsperspektiv vad gäller byggplanerna på andra sidan 

Palmfeltsvägen så att planeringen görs i ett sammanhang.” 
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§ 21   

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019  - svar till 
kommunstyrelsen  

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen. 
 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd med anledning av ett förslag till kemikalie-

plan för Stockholms stad. I ärendet föreslås ett antal åtgärder och 

strategier för att uppnå stadens vision om ett giftfritt Stockholm. 

Planen är framtagen med fokus på barns och ungdomars exponering 

för skadliga kemikalier. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 mars 2014. 

Dnr 9-2014-1.5.1. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Motion om förstärkning av arbetet mot främlingsfientlighet 
och rasim genom att Stockholm blir medlem i det 
europeiska nätverket ECCAR och i svenskt nätverk mot 
rasim om mot diskriminering,  Ann Mari Engel (V) – svar till 
kommunstyrelsen 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

 

Ärendet 

I ärendet svarar förvaltningen på en motion från Ann Mari Engel (V). 

Hon anser att Stockholm ska gå med i det europeiska nätverket 

ECCAR, European Coalition of Cities Against Rascism, i Sveriges 

Kommuner och Landstings svenska nätverk mot rasism och 

diskriminering och att en arbetsgrupp under kommunstyrelsen bildas 

för att bevaka dessa frågor.  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 mars 2014. 
Dnr 98-2014-1.5.1. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg m.fl. 

(S), yrkade med biträde av ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP) 

bifall till eget förslag till beslut.  

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S), ledamoten Sarah Johansson, 

tjänstgörande ersättaren Love Edenborg båda (MP) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Tillstyrka motionen 

2. Dessutom framföra följande 
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”Motionens förslag om ett förstärkt arbete mot främlingsfientlighet 

och rasism är ytterst angelägna när det nazistiska våldet visar sig 

öppet i staden. I vårt stadsdelsområde har vi haft naziklotter i flera 

stadsdelar. Boende reagerar med avsky och rädsla, vilket är förståeligt 

med tanke på alla fall av nazistiskt våld med dödlig utgång. Det är 

därför glädjande att förvaltningen är positiva till motionens förslag om 

att staden bör bli medlem i Sveriges Kommuners och Landstings 

svenska nätverk mot rasism och främlingsfientlighet samt positiva till 

en arbetsgrupp under kommunstyrelsen för att bevaka frågorna.  

 

Vi menar att staden även ska bli medlem i nätverket ECCAR som är 

direkt inriktat mot rasism och en motvikt mot den växande rasismen i 

europeiska städer. Om Stockholm återinträder i nätverket kan vi 

lättare få del av europeiska erfarenheter och får fler möjligheter att 

påverka handlingsprogrammet så att det stödjer stadens arbete på 

bästa sätt. Andra städer som är med är exempelvis Malmö som ingår i 

styrkommittén för nätverket och Botkyrka kommun, som har haft 

representation på posten som vicepresident i ECCAR. Även Uppsala 

som styrs av alliansen har valt att vara med i nätverket.” 
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§ 23   

Förslag till riktlinjer för serveringstillstånd – svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen  
 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt svar på remissen ”Förslag till riktlinjer 

för serveringstillstånd”.  Riktlinjerna bygger på alkohollagens 

bestämmelser och det huvudsakliga skälet till att stadens riktlinjer 

revideras är vissa förändringar i alkohollagen från 2011 samt att den 

som söker tillstånd ska få vägledning och kunna förutse om en 

verksamhet som planeras kan ges tillstånd. Förvaltningen stöder 

förslaget om reviderade riktlinjer för serveringstillstånd. 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 februari 2014. 

Dnr 095-2014-1.5.1. 

 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP) anmälde ett särskilt uttalande.    

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S), reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden tillstyrker i huvudsak förvaltningens förslag 

2. Dessutom vill vi framföra följande 
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Det innebär ett stort ansvar för tillståndshavarna att få 

serveringstillstånd, vilket dessutom är ekonomiskt fördelaktigt för 

restaurangägarna. Ett minimikrav från stadens sida utöver de 

föreslagna riktlinjerna bör därför vara att alla gäster ska vara 

välkomna på restaurangen. Tyvärr är det inte så idag. Många 

restauranger är otillgängliga för personer med funktionsnedsättningar, 

vare sig de är rullstolsburna, allergiker eller har ledarhund.   

 

Vi menar att staden ska ta tillfället i akt och införa villkor om 

tillgänglighet i riktlinjerna. Enkelt avhjälpta hinder i form av enstaka 

trappor och trösklar ska kunna åtgärdas direkt medan villkor för större 

hinder får utformas exempelvis så att ett aktivt arbete ska startas för 

att öka tillgängligheten. Detta är en likvärdighetsfråga. Personer med 

funktionsnedsättningar är kunder som alla andra och ger också 

restaurangen större kundunderlag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP) 
”Miljöpartiet tycker att det är bra med tydlig information till krögare 

och allmänhet om vad som gäller för alkoholservering i Stockholm.  

Det kan finnas ett bekymmer över att en del caféer och andra 

mötesplatser för ungdomar söker och beviljas serveringstillstånd 

sedan kraven för detta sänks med den nya alkohollagen. Ansökningar 

om alkoholtillstånd från populära ungdomsställen ska därför prövas 

särskilt noggrant ur ett socialt perspektiv. Snabbmatsrestauranger ska 

inte beviljas serveringstillstånd.” 
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§ 24   

Förlängning av avtalet med Volvo IT den återstående 
optionsperioden (2017-2018) samt genomförandet av 
förnyad centralupphandling av gemensamn IT-service (GSIT) 
– svar till kommunstyrelsen 

 

 
Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 
 

 

 

Ärendet 

Avtalet med Volvo IT har förlängts och gäller nu till och med 2016-

12-31. I remissförslaget från kommunstyrelsen föreslår 

stadsledningskontoret att kommunstyrelsen fattar beslut om nyttjande 

av den andra optionsperioden till och med 2018-12-31 och att även 

besluta om en förnyad centralupphandling av gemensam IT-service 

(GSIT).  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 mars 2014. 

Dnr 100-2014-1.5.1      
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Ledamoten Kristina Öberg m.fl.(S) anmälde ett särskilt uttalande. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden avstyrker förslaget att förlänga avtalet med Volvo IT 

2. Dessutom vill vi framföra följande: 
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Det måste göras en ordentlig oberoende granskning av utfallet av 

nuvarande avtal för stadens bolag och förvaltningar. Dessutom bör en 

utredning göras om möjligheten att staden återtar ansvaret för it-

service. Innan dess bör inget beslut tas om att förlänga avtalet 

ytterligare två år.    

 

Stadens upphandling av gemensam IT-service från Volvo-IT har med 

rätta fått motta mycket kritik. Den genomfördes utan föregående 

behovsanalys och utan tillräcklig kostnadsanalys.  Detta har kritiserats 

av stadens revisorer. För flertalet av stadens bolag och förvaltningar 

har avtalet inneburit sämre och dyrare IT-service. För skolorna har det 

närmast blivit katastrofalt, då utformningen av tjänsterna inte alls 

anpassats till deras behov, trots att det flaggades för skolorna speciella 

omständigheter redan under remissomgången. 

 

Visst är det nödvändigt med en gemensam it-service för staden. Det 

konstaterades redan i en utredning 2006. Det är dock inte nödvändigt 

att upphandla it-servicen, inte heller att upphandla så lättvindigt som 

gjordes med nuvarande avtal. Det fanns dessutom bara två anbud.  

Anbuden borde ha jämförts med kostnaden och effekterna av att driva 

servicen i egen regi och med anpassning till stadens varierande behov. 

Bara upphandlingsprocessen handlar om gigantiska summor. 

Projektkostnaderna av ett införandeprojekt uppskattas till i genomsnitt 

40-50 mnkr per år under perioden 2014-2018. Om det skulle bli byte 

av leverantör uppskattas kostnaderna till ytterligare cirka 200 mnkr 

per år under överföringsperioden.  

 

En utvärdering av upphandlingen har gjorts på uppdrag av 

stadsledningskontoret, som själva ansvarade för upphandlingen. Det 

är inte tillräckligt när det handlar om så stora pengar.” 

 
 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Kristina Öberg m.fl. (S) 

”Vi socialdemokrater har vid flertalet tillfällen framfört kritik 

avseende de funktionsbrister och stora och onödiga kostnader i det 

nuvarande GS-IT-systemet. När kommunfullmäktige beslutade om att 

förlänga avtalet med Volvo-IT i maj 2013 reserverade vi oss emot 
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beslutet och förordade införandet av ett nytt system som garanterar 

god funktionalitet. I ärendet skrev vi bland annat följande:  

 

”Vi finner det anmärkningsvärt att en upphandling som omsätter så 

stora ekonomiska belopp och som samtidigt har varit föremål för så 

mycket kritik som GS-IT förlängs utan att en ordentlig analys görs av 

ärendet. Att enkelt avfärda en ny upphandling med invändningen att 

det är en stor process ter sig märkligt när det är uppenbart att det finns 

starka funktionsbrister som ännu inte kunnat åtgärdas.” 

 

GS-IT har bland annat av stadens egna revisorer och externa 

utvärderare fått skarp kritik för systemets bristande användarvänlighet 

och förmåga att leva upp till alla de behov som finns inom stadens 

verksamheter. Särskilt i skolan har systemets bristande flexibilitet fått 

negativa konsekvenser för IT-användningen i undervisningen.  

 

Stockholms stad bör ersätta det nuvarande systemet med en ny 

funktionell IT-lösning. Att Stadsledningskontoret i det läget planerar 

för en förlängning avtalet är därför olyckligt. ”  
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§ 25   

Samråd om förslag till detaljplan för Bysten 1  i stadsdelen 
Johanneshov, Sdp 2012-14023     

 
Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 
 

 

 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från stadsdelsnämnden  

med anledning av ett förslag till detaljplan som innebär att ett punkt-

hus med cirka 38 lägenheter kommer att uppföras vid Skulptörvägen. 

Den inom planområdet befintliga elnätstationen kommer att rivas och 

ersättas med en elnätstation cirka 100 meter öster om den nuvarande.   

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra uppförandet av ett bostads-

hus i form av ett punkthus vid Skulptörvägen mellan Gullmarsplans 

och Globens tunnelbanestationer. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 mars 2014. 

Dnr 163-2014-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Ledamoten Kristina Öberg m.fl.(S) anmälde ett särskilt uttalande. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden beslutar avvisa förslaget 
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2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att föra förslaget om ett hus 

på högst 4 våningar vidare till stadsbyggnadsnämnden. 

 

Vi avvisar helt det lagda förslaget. Husen på denna sida av 

Skulptörvägen är på 3 – 4 våningar. Det föreslagna huset kommer helt 

att dominera över dem. Mitt över vägen ligger punkthus på 8 

våningar. De är utsedda som ”särskilt kulturhistoriskt värdefulla” och 

ger en harmonisk upplevelse i tallskogen. Husförslagets design med 

sina högsmala fönster, som ger en känsla av trångboddhet, avviker 

bjärt, alltför bjärt mot punkthusen. Och kommer både olyckligt och 

taktlöst konkurrera mot dem samt ge ett abrupt intryck. Så av dessa 

skäl ser vi ingen möjlighet att acceptera förslaget. Dock kan ett hus på 

högst 4 våningar vara ett bra alternativ. Dessutom spar det en stor del 

av det gröna. Vi vill påtala bristen på LSS-boenden. Ett sådant boende 

skulle kunna byggas i det hus som vi föreslår som alternativ.” 

 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Kristina Öberg m.fl.(S) 

”Platsen kan passa väl för exploatering. Men vi anser att husformen i 

det fortsatta planarbetet i högre grad ska anpassas till de för området 

så karaktäristiska och värdefulla tallarna. Genom att drastiskt sänka 

parkeringsnormen och minimera garagets 

utbredning kan fler tallar sparas. I ärendets situationsplan är 

gårdsbjälklaget ungefär dubbelt så stort som själva husets avtryck.” 

 

 

 

 

 

 

 

§§ 26-37 Sekretess 


